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Zápis z jednání komise rady města 

Komise pro ŽP 
č. 3/14 

Den konání 19.05.2014 

Místo konání Velká zasedací místnost MěÚ Litomyšl 

Čas  od 15:00 do 16:30  

     

Přítomnost členů komise Ing Chladová Jarmila přítomen 

Ing. Pavel Jiráň přítomen 

Ing. Jana Jiránková přítomna 

Klára Nováková omluvena 

Mgr. Václav Nájemník omluven 

Jan Vavřín omluven 

Ing. Martina Červinková omluvena 

Ing. Jana Foltová přítomna 

Václav Černý přítomen 

MVDr. Karel Kudrna omluven 

Michal Konečný nepřítomen 

  

  

  

Přítomnost pracovníka MěÚ -----  

Přítomnost dalších osob  ------  

  

  

Prezenční listina přítomných osob tvoří přílohu tohoto zápisu 

 

Program jednání: 

1. Měření čistoty ovzduší 2014 

2. Nedopalky před SZTŠ Litomyšl 

3. Vrba u plotu Polikliniky, společnost SANATIO 

4. Žádost o úlevy města Litomyšl MUDr. Sapáková 

5. Poděkování litomyšlským rybářům 

6. Zeleň ve městě Litomyšl, hodnocení práce komise, stanovisko Ing. Jiránkové 

7. ul. 9. května - kavky 

 

Průběh jednání a přijatá usnesení: 

ad 1 

 

 

 

 

 

ŽP/13/14  

 

 

Předsedkyně komise Ing. Chladová připomněla usnesení č. ŽP/06/14 komise ze dne 

 24.02.2014, kde komise doporučila provést měření ve dvou dnech 1.za inverzního 

počasí v topné sezóně - měsíci listopadu 2014 a 2.za pěkného počasí a dobrých 

rozptylových podmínek v letních dnech na Smetanově náměstí, před MěP Litomyšl, 

nákupní zóně v  centru města 

Komise pro ŽP doporučuje RaM Litomyšl provedení měření ovzduší v centru města 

Litomyšl a informovat občany o stavu ovzduší v měsíčníku Lilie. 

 Výsledek hlasování pro 5 proti zdržel se 

ad 2 

 

 

 

 

 

Komise reagovala na stížnost občanů v podobě většího množství nedopalků před 

komplexem budov Střední zahradnické a technické školy v Litomyšli (znečištěné 

chodníky). Ing. Jiránková, členka komise, učitelka na zahradnické škole seznámila 

komisi s opatřeními, která vedení školy nastavila po stížnosti předchozí. 
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ŽP/14/14 

 

Komise doporučuje řešit pomocí platné legislativu a studenty, kteří se dopouští 

přestupku legitimovat, provádět častější kontroly Městskou policií. 

 Výsledek hlasování pro 5 proti zdržel se 

ad 3 

 

 

 

 

ŽP/15/14 

 

Společnost SANATIO a.s. reagovala na usnesení č ŽP/07/14 (kácení nebylo 

doporučeno) dopisem, zde sdělují své pochybnosti o odbornosti komise pro ŽP.  

Ing Jiráň sdělil komisi, že Město Litomyšl odpovídá za prokázané škody na majetku 

občanů.  

Komise doporučila vrbu ponechat na stávajícím místě, v dostatečné vzdálenosti od 

plotu. 

 Výsledek hlasování Pro 5 proti zdržel se 

ad 5 

 

 

ŽP/16/14       

 

 

Paní Sapáková žádá o řešení možnosti zásobování jejího zařízení v ulici Vodní valy. 

Důvodem je činnost pro Město Litomyšl. 

Komise považuje činnost, kterou paní Sapáková provozuje, za činnost soukromého 

charakteru. 

 Výsledek hlasování pro 5 proti zdržel se 

ad 6  

Komise ocenila činnost litomyšlských rybářů v rámci  vyčištění toku řeky Loučné. 

ad 7 

 

 

 

Předsedkyně komise zmínila že činností komise v uplynulém období bylo většinou 

pouze poskytování stanovisek k žádostem o kácení stromů na městských plochách. 

Nebylo např. možné ovlivnit pokácení aleje filosofů atd. Stanovisko Ing. Jiránkové: 

zeleň na území Města Litomyšl by měla být posuzována v širších souvislostech 

nekácet plošně řešit konkrétní území dle vzoru nadace Proměn, znát mínění 

veřejnosti více komunikovat a spolupracovat. Stanovisko Ing. Jiráně : komise byla 

pravidelně seznamována s postupem orgánů města při obnově Aleje filosofů. 

Orgány města měly k dispozici nesouhlasná stanoviska většiny členů komise. RaM a 

ZaM se pouze rozhodly pro řešení obnovy. 

ad 8 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Komise byla seznámena s postupem odboru MaSH při řešení stížností obyvatel 

v bytových domech za Gymnáziem A. Jiráska  na obtěžování a rušení klidu křikem 

kavek, výkaly aj. Kavka obecná je zařazena mezi silně ohrožený druh živočicha. 

Dne 16.4.2014 byla svolána pracovní schůzka občanů s pracovníky Krajského úřadu 

v Pardubicích a Města Litomyšl. Bylo poukázáno na kosterní a doplňkové dřeviny, 

které byly v průběhu posledních pěti let pokáceny v této čtvrti a v důsledku toho 

došlo k přesunutí kavek do nižších pater zeleně, úrovně lidských obydlí bytových 

domů, nyní s oblibou hnízdí v širokých korunách japonských třešní (sakur) na ul. 9. 

května. Současné řešení je možné pouze provedením redukce korun stromů 

v bezprostřední blízkosti bytových domů a častější úklid komunikace. Ze zkušeností 

jiných měst lze předpokládat, že tyto problémy mohou postupně ustávat.  

Stanovisko vedoucího odboru MaSH Ing. Jiráně: v  budoucnosti by mělo být opět 

zváženo provedení celkové rekonstrukce aleje v ul. 9. května 

 

V Litomyšli dne 25.5.2014  

podpis předsedy komise 

 


